
 

 

                                                   П Р О Т О К О Л 

 

  26.02.2015                                    м.Черкаси                                                № 31   

                             

        засідання постійної комісії обласної ради з питань охорони здоров’я 

                                           материнства та дитинства 

 

 

Всього членів комісії – 9 

 

Присутні члени комісії: Губенко І.Я., Борецька Л.А., Добрянська І.І., Журба 

С.В., Козак М.М., Крот В.І, Павленко І.Ф. 

Відсутні: Борисенко В.М.,  Уманець В.П. 

 

Запрошені: 

Ситник Анатолій Павлович – директор Департаменту охорони здоров’я 

облдержадміністрації; 

Бабіченко Світлана Володимирівна – начальник бюджетного управління 

Департаменту фінансів облдержадміністрації; 

Карманнік Роман Володимирович – заступник директора Департаменту 

економічного розвитку і торгівлі облдержадміністрації; 

Івашина Юніана Юріївна – заступник начальника служби у справах дітей 

облдержадміністрації. 

                                                      

Порядок денний: 

1.Про звіт про виконання обласного бюджету за 2014 рік. 

Доповідає  начальник бюджетного управління Департаменту фінансів 

облдержадміністрації Бабіченко Світлана Володимирівна. 

 

2.Про внесення змін до рішення про обласний бюджет на 2015 рік. 

Доповідає  начальник бюджетного управління Департаменту фінансів 

облдержадміністрації Бабіченко Світлана Володимирівна. 

  

3.Про Стратегію регіонального розвитку Черкаської області на період до 2020 

року.  

Доповідає заступник директора Департаменту  економічного розвитку і 

торгівлі обласної державної адміністрації Карманнік Роман Володимирович. 

 

4.Про Програму соціального і економічного  розвитку Черкаської області на 

2015 рік. 



Доповідає заступник директора Департаменту  економічного розвитку і 

торгівлі обласної державної адміністрації Карманнік Роман Володимирович. 

 

5.Про безоплатну передачу компонентів та препаратів донорської крові 

закладам охорони здоров’я інших регіонів, Міністерства оборони України та 

Міністерства внутрішніх справ України.  

Доповідає директор Департаменту охорони здоров’я Ситник Анатолій 

Павлович. 

 

6.Про хід виконання рішення обласної ради від 09.08.2013 № 24-4/VІ «Про 

обласну цільову соціальну програму протидії захворюванню на туберкульоз» 

на 2013-2016 роки».  

Доповідає директор Департаменту охорони здоров’я Ситник Анатолій 

Павлович. 

 

7.Про хід виконання рішення обласної ради від 08.09.2010 № 36-40/VІ «Про 

обласну програму імунопрофілактики та захисту населення від інфекційних 

хвороб на  2010-2015 роки». 

Доповідає директор Департаменту охорони здоров’я Ситник Анатолій 

Павлович. 

 

8.Про хід виконання рішення обласної ради від 31.08.2007 № 12-5/V «Про 

обласну програму «Репродуктивне здоров’я»  на період до 2015 року».  

Доповідає директор Департаменту охорони здоров’я Ситник Анатолій 

Павлович. 

 

9.Про хід виконання рішення обласної ради від 28.12.2011 № 11-2 «Про 

обласну цільову соціальну програму реформування системи закладів для дітей-

сиріт та дітей, позбавлених батьківського піклування, на 2012-2017 роки».  

Доповідає начальник служби у справах дітей Покатілова Оксана Іванівна. 

 

10.Про хід виконання рішення обласної ради від 21.08.2012 № 17-4/VІ «Про 

обласну програму з виконання Національного плану дій щодо реалізації 

Конвенції ООН про права дитини на 2012-2016 роки».  

Доповідає начальник служби у справах дітей Покатілова Оксана Іванівна. 

 

11.Про депутатське звернення Романенка  Олександра Трохимовича.  

Доповідає голова комісії Губенко Інна Яківна. 

 

Різне. 

 



 

1.СЛУХАЛИ: Бабіченко С.В. Про звіт про виконання обласного бюджету за 

2014 рік. Доповідач проаналізувала основні аспекти щодо виконання бюджету 

області за 2014 рік, детальніше зупинилась на моментах, що стосуються 

охорони здоров’я, відповіла на поставлені запитання. 

ВИСТУПИЛА: Журба С.В., яка запропонувала підтримати даний проект 

рішення і внести на розгляд сесії. 

ВИРІШИЛИ: проект рішення «Про звіт про виконання обласного бюджету за 

2014 рік» підтримати і внести на розгляд сесії. 

Голосування: 

«За» - 7; 

«Проти» - 0; 

«Утримались» - 0; 

Не голосували – 0. 

 

2.СЛУХАЛИ:  Бабіченко С.В. Про внесення змін до рішення про обласний 

бюджет на 2015 рік. Світлана Володимирівна прокоментувала суть змін до 

бюджету в основному, детальніше зупинилась на змінах, що стосуються 

охорони здоров’я: пояснила порядок надання субвенції регіонам на розрахунки 

по гемодіалізу, прокоментувала розподіл коштів за пропозиціями депутатів. 

ВИСТУПИВ: Павленко І.Ф. Він запропонував підтримати даний проект 

рішення і внести на розгляд сесії. 

ВИРІШИЛИ: проект рішення «Про внесення змін до рішення про обласний 

бюджет на 2015 рік» підтримати і внести на розгляд сесії. 

Голосування: 

«За» - 7; 

«Проти» - 0; 

«Утримались» - 0; 

Не голосували – 0. 

 

3.СЛУХАЛИ: Карманніка Р.В. Про Стратегію регіонального розвитку 

Черкаської області на період до 2020 року. Доповідач, зокрема, зазначив, що 

Стратегія враховує пріоритетні цілі та завдання, які передбачені Державною 

стратегією регіонального розвитку на період до 2020 року, а також комплекс 

заходів, спрямованих на підвищення конкурентоспроможності регіону, 

розвиток сільських територій, розвиток людського капіталу, екологічну безпеку 

та збереження довкілля. Наступним кроком є робота з розробки Плану заходів 

щодо  реалізації Стратегії на 2015-2017 роки, в якому відображено конкретні 

механізми реалізації зазначених цілей і завдань. Проводиться послідовна 

робота  щодо розвитку первинної медико-санітарної допомоги на засадах 

загальної практики сімейної медицини, протягом останніх п’яти років створено 



сорок нових амбулаторій ЗПСМ. В області створена комунальна установа 

«Обласний центр екстреної медичної допомоги та медицини катастроф 

Черкаської обласної ради», окрема юридична особа, яка відповідає за 

догоспітальний етап екстреної медичної допомоги в області. На базі відділень 

обласної лікарні створено обласний торакальний центр та обласний центр 

хірургічної стоматології. У складі терапевтичного відділення обласного 

госпіталю для інвалідів війни створено Центр реабілітації учасників АТО на 50 

ліжок. У м.Каневі відкрито реконструйоване поліклінічне та приймальне 

відділення та новозбудоване  відділення інтенсивної терапії Канівської 

центральної районної лікарні. 

ВИСТУПИЛА: Добрянська І.І. Вона запропонувала підтримати проект рішення 

і внести на розгляд сесії. 

ВИРІШИЛИ: проект рішення «Про Стратегію регіонального розвитку 

Черкаської області на період до 2020 року» підтримати і внести на розгляд сесії. 

Голосування: 

«За» - 7; 

«Проти» - 0; 

«Утримались» - 0; 

Не голосували – 0. 

 

4.СЛУХАЛИ: Карманніка Р.В. Про Програму соціального і економічного  

розвитку Черкаської області на 2015 рік. Доповідач зазначив, що Програма 

включає  найбільш важливі заходи, що будуть здійснюватись в області, та є 

логічною складовою Стратегії розвитку області до 2020 року. Під час 

підготовки основних показників на 2015 рік Департаментом проаналізована 

значна кількість прогнозних публікацій центральних органів виконавчої влади, 

наукових установ і, зокрема, Інституту стратегічних досліджень при 

Президентові України і можу сказати, що однозначного спільного бачення 

перспектив немає. Пріоритетними завданнями є зниження рівня захворюваності 

та смертності населення, підвищення якості надання медичної допомоги 

матерям і дітям та поліпшення репродуктивного здоров’я населення; 

удосконалення інфраструктури закладів охорони здоров’я; покращення 

кадрового забезпечення. 

ВИСТУПИЛА: Борецька Л.А. Вона запропонувала підтримати даний проект 

рішення і внести на розгляд сесії. 

ВИРІШИЛИ: проект рішення «Про Програму соціального і економічного  

розвитку Черкаської області на 2015 рік» підтримати і внести на розгляд сесії. 

Голосування: 

«За» - 7; 

«Проти» - 0; 

«Утримались» - 0; 



Не голосували – 0. 

5.СЛУХАЛИ:  Ситника А.П. Про безоплатну передачу компонентів та 

препаратів донорської крові закладам охорони здоров’я інших регіонів, 

Міністерства оборони України та Міністерства внутрішніх справ України. 

Анатолій Павлович пояснив, що суть проекту рішення в тому, щоб надати 

дозвіл комунальному закладу «Черкаська обласна станція переливання крові  

Черкаської обласної ради» у разі надходження заявок від закладів охорони 

здоров’я інших регіонів, Міністерства оборони Українита Міністерства 

внутрішніх справ України передавати протягом поточного року безоплатно 

компоненти та препарати донорської крові на загальну суму 600,0 тис. грн. з 

оформленням документів згідно з вимогами чинного законодавства України. 

ВИСТУПИЛА: Губенко І.Я., яка сказала, що в сьогоднішній ситуації таке 

рішення є необхідним, і запропонувала підтримати та внести на розгляд сесії. 

ВИРІШИЛИ: проект рішення «Про безоплатну передачу компонентів та 

препаратів донорської крові закладам охорони здоров’я інших регіонів, 

Міністерства оборони України та Міністерства внутрішніх справ України» 

підтримати і внести на розгляд сесії. 

Голосування: 

«За» - 7; 

«Проти» - 0; 

«Утримались» - 0; 

Не голосували – 0. 

 

6.СЛУХАЛИ:  Ситника А.П. Про хід виконання рішення обласної ради від 

09.08.2013 № 24-4/VІ «Про обласну цільову соціальну програму протидії 

захворюванню на туберкульоз» на 2013-2016 роки». Доповідач зазначив, що 

протягом 2014 року було проведено 3 засідання Обласної ради з питань 

протидії туберкульозу та ВІЛ/СНІДУ, де заслуховувались  проблемні питання 

фтизіатричного профілю. Укомплектованість посад лікарями-фтизіатрами на 

01.01.2015 становить 74,9%. Департаментом охорони здоров’я систематично 

проводиться профорієнтаційна робота. У 2014 році пройшли навчання 28 

лікарів первинної ланки з питань профілактики, діагностики та лікування 

туберкульозу. З питань надання інтегрованої допомоги в області навчено 2 

соціальних працівники та 1 психолог. Робота щодо реалізації заходів даного 

рішення продовжується. 

ВИСТУПИВ: Крот В.І., який запропонував надану інформацію взяти до відома, 

продовжити контроль за виконанням даного рішення. 

ВИРІШИЛИ: інформацію взяти до відома, продовжити контроль за виконанням 

рішення обласної ради від 09.08.2013 № 24-4/VІ «Про обласну цільову 

соціальну програму протидії захворюванню на туберкульоз» на 2013-2016 

роки». 



 

Голосування: 

«За» - 7; 

«Проти» - 0; 

«Утримались» - 0; 

Не голосували – 0. 

 

7.СЛУХАЛИ:  Ситника А.П. Про хід виконання рішення обласної ради від 

08.09.2010 № 36-40/VІ «Про обласну програму імунопрофілактики та захисту 

населення від інфекційних хвороб на  2010-2015 роки». Анатолій Павлович 

проаналізував виконання рішення за звітний період, зокрема, зазначив, що у 

2014 році забезпечення імунобіологічними препаратами значно погіршилось у 

порівнянні з попереднім роком. Область має статус вільної від поліомієліту. 

Випадки дифтерії в області не зареєстровані. В області щорічно проводиться 

передсезонна імунопрофілактика грипу. У лютому 2014 року була оновлена 

обліково-звітна документація з розділу імунопрофілактики в закладах охорони 

здоров’я області, внесено відповідні зміни та впроваджено в роботу 

уніфіковану форму «УкрВак-2014», затверджену Міністерством охорони 

здоров’я. Робота щодо реалізації даної програми продовжується. 

ВИСТУПИВ: Павленко І.Ф., який запропонував інформацію взяти до відома, 

продовжити контроль за виконанням даного рішення. 

ВИРІШИЛИ: інформацію взяти до відома і продовжити контроль за 

виконанням рішення обласної ради від 08.09.2010 № 36-40/VІ «Про обласну 

програму імунопрофілактики та захисту населення від інфекційних хвороб на  

2010-2015 роки». 

Голосування: 

«За» - 7; 

«Проти» - 0; 

«Утримались» - 0; 

Не голосували – 0. 

 

8.СЛУХАЛИ: Ситника А.П. Про хід виконання рішення обласної ради від 

31.08.2007 № 12-5/V «Про обласну програму «Репродуктивне здоров’я»  на 

період до 2015 року». Доповідач зазначив, що всі акушерські стаціонари 

забезпечені триденним запасом медикаментів для надання медичної допомоги 

при акушерських кровотечах. Протягом 2014 року для акушерських та 

неонатальних стаціонарів придбано обладнання на загальну суму 370,4 тис.грн. 

В кожному пологодопоміжному закладі області закуплено комп’ютер для 

проведення моніторингу за вагітними, роділлями та породіллями високого 

ступеню ризику. В роботу кожного лікувального закладу області, що надає 

антинатальну допомогу, впроваджена «Школа антинатального батьківства». 



Обласним центром здоров’я спільно з обласним центром планування сім’ї 

розроблено та здано до друку макети буклетів-листівок щодо пропаганди 

здорового способу життя серед молоді на загальну суму 2,5 тис.грн., плакати 

щодо безпечного материнства на суму 1,5 тис.грн. В обласному центрі 

планування сім’ї впроваджена комп’ютерна інформаційна система. 

ВИСТУПИЛА: Журба С.В. Вона запропонувала інформацію взяти до відома і 

продовжити контроль за виконанням рішення. 

ВИРІШИЛИ: інформацію про хід виконання програми взяти до відома і 

продовжити контроль за виконанням рішення обласної ради від 31.08.2007 № 

12-5/V «Про обласну програму «Репродуктивне здоров’я»  на період до 2015 

року». 

Голосування: 

«За» - 7; 

«Проти» - 0; 

«Утримались» - 0; 

Не голосували – 0. 

 

9.СЛУХАЛИ:  Покатілову О.І. Про хід виконання рішення обласної ради від 

28.12.2011 № 11-2 «Про обласну цільову соціальну програму реформування 

системи закладів для дітей-сиріт та дітей, позбавлених батьківського 

піклування, на 2012-2017 роки». Оксана Іванівна, зокрема, зазначила, що у 

медичних закладах усіх міст та районів області діють «Школи відповідального 

батьківства для вагітних та їх сімей,які опікуються питаннями провідної ролі 

сім’ї в утриманні та вихованні дітей. У 2014 році заняття у вказаних школах 

відвідали понад 80% вагітних жінок та подружніх пар. В області забезпечено 

повне внесення та своєчасне поновлення інформації про дітей-сиріт та дітей, 

позбавлених батьківського піклування, громадян, які бажають взяти їх на 

виховання, та обліку дітей, які опинилися в складних життєвих обставинах, в 

ЄІАС «Діти». Протягом 2014 року для вагітних жінок проведено 140 групових 

заходів з проблем здоров’я,  залежностей, попередження насильства в сім’ї, 

виховання та догляду за дитиною. Учасниками заходів стали 1149 осіб. У 

рамках проведення інформаційної кампанії, спрямованої на запобігання 

ранньому соціальному сирітству, спеціалісти ЦСССДМ брали участь у теле- та 

радіоефірах, розповсюджували буклети та листівки щодо виховання дітей, 

профілактики раннього соціального сирітства, формування здорового способу 

життя та захисту прав дитини. 

ВИСТУПИЛА: Журба С.В. Вона запропонувала інформацію взяти до відома, 

продовжити контроль за виконанням програми. 

ВИРІШИЛИ: інформацію взяти до відома, продовжити контроль за виконанням 

рішення рішення обласної ради від 28.12.2011 № 11-2 «Про обласну цільову 



соціальну програму реформування системи закладів для дітей-сиріт та дітей, 

позбавлених батьківського піклування, на 2012-2017 роки». 

Голосування: 

«За» - 7; 

«Проти» - 0; 

«Утримались» - 0; 

Не голосували – 0. 

 

10.СЛУХАЛИ: Покатілову О.І. Про хід виконання рішення обласної ради від 

21.08.2012 № 17-4/VІ «Про обласну програму з виконання Національного плану 

дій щодо реалізації Конвенції ООН про права дитини на 2012-2016 роки».  

Доповідач, зокрема, зазначила, що на 01.01.2015 в області створено та 

ефективно функціонують 2 кабінети медико-соціальної допомоги дітям та 

молоді зі статусом «Клініка, дружня до молоді», які знаходяться в Уманській та 

Черкаській міських дитячих лікарнях. Профілактичні огляди дітей проводяться 

щорічно відповідно до декретованого віку за участю батьків. Протягом 2014 

року, за попередніми даними, оглянуто 158 675 дітей, що становить 99,5% від 

загальної кількості дітей, які підлягають профілактичним оглядам. Протягом 

2014 року в місцевих санаторіях області за оперативними даними 

пролікувалися 5 997 дітей, з них 115 дітей-інвалідів. У серпні 2014 року у 

м.Умань проведено 5-денний виїзний навчальний тренінг для медиків та 

працівників освіти. В області не допущено фактів скорочення та 

перепрофілювання дитячих закладів оздоровлення та відпочинку. Упродовж 

2014 року вихованці позашкільних навчальних закладів області взяли участь у 

майже 400 заходах регіонального рівня, в яких задіяно понад 20 тис. дітей. На 

01.01.2015  за інклюзивною формою у навчальних закладах області навчається 

48 осіб з вадами опорно-рухового апарату та розумового розвитку, 6 осіб з цієї 

кількості відвідують дошкільні навчальні заклади міста Черкаси. В області діє 7 

центрів районної соціальної реабілітації дітей-інвалідів. Протягом 2014 року у 

комунальних закладах «Черкаський обласний центр соціально-психологічної 

реабілітації дітей» та «Обласний міжрегіональний центр соціально-

психологічної реабілітації дітей у м.Умані» отримали різноманітну допомогу та 

соціальний захист 295 дітей. 

ВИСТУПИЛА: Борецька Л.А., яка запропонувала інформацію взяти до відома і 

продовжити контроль за виконанням даної програми. 

ВИРІШИЛИ: інформацію взяти до відома, продовжити контроль за виконанням 

рішення обласної ради від 21.08.2012 № 17-4/VІ «Про обласну програму з 

виконання Національного плану дій щодо реалізації Конвенції ООН про права 

дитини на 2012-2016 роки».  

Голосування: 

«За» - 7; 



«Проти» - 0; 

«Утримались» - 0; 

Не голосували – 0. 

 

11.СЛУХАЛИ: Губенко І.Я. Про депутатське звернення Романенка  Олександра 

Трохимовича. Інна Яківна зачитала звернення депутата обласної ради 

Романенка О.Т. Олександр Трохимович пропонує внести на розгляд обласної 

ради проект рішення «Про звернення депутатів Черкаської обласної ради до 

Президента України П. Порошенка, Голови Верховної Ради України 

В.Гройсмана, Прем’єр-Міністра України А.Яценюка щодо розробки та 

прийняття Закону по регулюванню споживання солі в чистому вигляді в 

Україні». 

ВИСТУПИЛА: Журба С.В., яка сказала, що викликають сумніви наведені 

статистичні дані, а також виникає питання, яким чином проводились 

дослідження, опитування не є доказом дослідження. 

ВИСТУПИВ: Ситник А.П. Він висловив думку, що проблема надмірного 

споживання солі існує, що це є складовою високого показника смертності у 

країні, запропонував підтримати дане звернення і внести на розгляд сесії. 

ВИРІШИЛИ: підтримати дане звернення і проект рішення «Про звернення 

депутатів Черкаської обласної ради до Президента України П. Порошенка, 

Голови Верховної Ради України В.Гройсмана, Прем’єр-Міністра України 

А.Яценюка щодо розробки та прийняття Закону по регулюванню споживання 

солі в чистому вигляді в Україні» внести на розгляд сесії. 

Голосування: 

«За» - 6; 

«Проти» - 0; 

«Утримались» - 1; 

Не голосували – 0. 

 

Голова комісії                                                                                   І.Я. Губенко 

 

Секретар комісії                                                                          В.М. Борисенко 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 


